
K prvnímu kolu prezidentských voleb se v naší obci dostavilo téměř 74 
% oprávněných voličů a ti rozdělili svoji přízeň mezi jednotlivé kandidáty 
tak, že naprázdno vyšel Petr Hannig, po dvou hlasech získali Jiří Hynek 
a Vratislav Kulhánek, osm hlasů Mirek Topolánek, patnáct Michal Horáček 
a o hlas více Marek Hilšner. Do druhého kola postoupil Jiří Drahoš, který 
u nás dostal 64 hlasy a Miloš Zeman s našimi 97 hlasy. Hlasovat do 2. kola 
přišlo u nás 73 % oprávněných voličů a ti dali 128 hlasů Miloši Zemanovi 
(56,7 %) a  95 hlasů tj. 43,3 % 
Jiřímu Drahošovi.

Výsledky 2. kola v  naší obci 
představuje jistou výjimku 
v  našem okolí (společně 
s  Chvatěruby), kdy všechny 
sousední obce daly přednost 
Jiřímu Drahošovi, jak ukazuje 
tabulka.

Druhá přímá volba prezi-
denta republiky se celkově vza-
to konala za velkého zájmu 
voličů a  v  nepřiměřeně ostrém 
konfrontačním duchu. Zajímavou 
okolností bylo i  to, že se o  tuto 
funkci ucházelo celkem devět osob, 
z nichž velká část v politice dosud 
nepůsobila nebo jen málo a  najed-
nou v sobě objevila jakési vlohy rov-
nou pro zastávání funkce hlavy stá-

tu. Voliči však tyto vlohy neuznali 
a tak všichni v prvním kole propad-
li kromě Jiřího Drahoše, který se 
těšil velké podpoře „společenské 
elity“, některých politických stran 
a velké části tisku a dalších medií. 
A  přes tuto podporu v  celkovém 
součtu hlasů propadl i  Jiří Drahoš 
ve druhém kole a  Miloš Zeman 
obhájil prezidentskou funkci i pro 
druhé funkční období. Tak roz- 

hodla většina lidu. Kdo tvořil tuto 
většinu? Podle různých povoleb-
ních analýz hlavně voliči z malých 
obcí a malých měst, dále lidé starší 
a lidé s nižším vzděláním, v očích 
zastánců Jiřího Drahoše tedy ta 
konzervativnější a  zaostalejší část 
občanů. Podívejme se na to také 
z  jiné stránky, ze stránky míry 
existenční jistoty. Proč bodoval Ze-
man hlavně v oblastech s vysokou 

Na vědomost
se dává…
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Sešlo se 28.  prosince za účasti všech zastupitelů a  čtyř 
dalších občanů.

Jak už to bývá obvykle na konci roku, hlavním bodem 
programu bylo schválení rozpočtu obce na příští rok. 
Návrh rozpočtu byl v zákonem stanovené lhůtě vyvěšen na 
nástěnkách v obci a na webových stránkách obce. V diskusi 
bylo podáno několik návrhů na změnu některých položek, 
část z  nich byla přijata. V  konečné podobě byl schválen 
schodkový rozpočet s příjmy ve výši 4 702 000 Kč a výdaji 
ve výši 8 541 000 Kč. Schodek ve výši 3 839 000 Kč bude 
kryt z finančních rezerv obce na běžných a spořicích účtech. 
Důvodem pro přijetí schodkového rozpočtu je financování 
předpokládané první části prací na rekonstrukci hospody. 
Schválený rozpočet je zveřejněn na webových stránkách 
obce. S  rozpočtem na rok 2018 souviselo i  schválení 
závazných ukazatelů pro mateřskou školu, upravující použití 
prostředků, které obec mateřské škole poskytuje. Naposledy 
se ještě zastupitelstvo vrátilo k  rozpočtu na končící rok 
2017 rozpočtovým opatřením, kterým upravuje rozpočet 
podle skutečného vývoje. Jednání o  rozpočtu se účastnila 
i  nová paní účetní Kamila Starečková, která poskytla 
zastupitelům všechny potřebné informace. V  souvislosti 
s  posledním rozpočtovým opatřením informovala paní 
účetní zastupitelstvo o  výtce pracovníků krajské kontroly 
hospodaření obce, konané 20. prosince, že by se měla dělat 
rozpočtová opatření častěji a operativněji, aby byl rozpočet co 
nejvíce v souladu se skutečností. Z tohoto důvodu kontroloři 
doporučili pověřit starostku úpravami rozpočtu až do výše 
100 tisíc Kč s  tím, že musí provedené úpravy předložit na 
nejbližším zasedání zastupitelstva. Paní Vojtíšková navrhla, 
aby toto pověření měly společně dvě osoby, a  to spolu 
se starostkou i  předseda finanční komise pan Feix. Pro 
tento protinávrh hlasovala vedle navrhovatelky jen paní 
Zoulová, pan Feix se zdržel hlasování a zbylí čtyři členové 
zastupitelstva hlasovali proti. Původní návrh na pověření 

starostky k úpravám rozpočtu pomocí rozpočtových opatření 
s  jejich následným projednáním na nejbližším zasedání 
zastupitelstva byl schválen pěti hlasy při dvou zdrženích.

Zastupitelstvo také schválilo úpravu odměn neuvolněným 
zastupitelům podle nových zásad odměňování od 1. 1. 2018. 
Zastupitelé neodsouhlasili nejvyšší možné odměny, ale 
navýšili o dvacet procent dosavadní své odměny. V dalším 
jednání pak zastupitelstvo vzalo na vědomí posudek firmy 
Ekomonitor o  vhodném typu kanalizace obce, který 
doporučuje kanalizaci gravitační a  tlakovou jen tam, kde 
gravitační nelze technicky realizovat, a  pověřilo starostku 
přípravou výběrového řízení na zhotovitele projektové 
dokumentace k územnímu řízení.

Schváleno bylo také konání osmi společenských akcí, 
určených pro širší veřejnost pod záštitou obce a projednána 
zpráva o postupu prací při rekonstrukce hospody.

V závěrečné diskusi upozorněno na výpadky ve veřejném 
osvětlení a připomenuta nutnost včasné přípravy konkurzu 
na nájemce hospody i konkurzu na ředitelku mateřské školy. 
 v-ch

poslední zasedání obeCního zastupitelstVa V roCe 2017

Rády bychom poděkovaly všem, kteří pomohli 
zrealizovat Silvestrovské odpoledne v  naší hospůdce. 
Myslíme si, že se akce povedla, dětem se tam líbilo, 
tatínkové zajistili ohňostroj na hřišti, maminky připravily 
pohoštění a obecní úřad nám zaplatil balónky s héliem. 
Pokud si myslíte, že nafouknutí balónků nic nestojí, tak 
jen pro informaci – 50 ks balónků s héliem přišlo asi na 
2.000 Kč. Dnes to prostě není levná záležitost, a pokud 
chcete, aby místnost vypadala trochu slavnostně (děti 
balónky milují), tak levnější možnost dekorace asi ani 
nemáte… Děkujeme všem.

 L. Chadimová a H. Švitorková

silVestr 2017

mírou nezaměstnanosti a nižšími 
platy, proč bodoval mezi důchodci, 
kteří rozhodně nemají na růžích u- 
stláno, a pokud se týče vzdělanosti, 
tak vysoký stupeň vzdělání ještě 
nezaručuje vysokou inteligenci. 
Ono to s  účinností vznešených 
myšlenek na voliče není jednodu-
ché. Aby mohl člověk ocenit fakt, 
že žije ve svobodné demokratické 
společnosti jako velkou přednost, 
tak k  tomu musí být splněny 
i  další podmínky, především po- 

cit bezpečnosti a  přiměřené míry 
existenční jistoty. Pokud tomu tak 
není, pokud se člověk třeba obává, 
že v  případě ztráty zaměstnání 
nebude schopen platit za bydlení 
a  může skončit jako bezdomovec, 
pak popřává spíše sluchu tomu, 
kdo se prezentuje jako představitel 
dolních deseti milionů, i  když to 
říká ne zrovna vybraným jazykem, 
protože dolních deset milionů mlu-
ví stejně tak, jak jim zobák narostl, 
a  nejde jim tedy o  formu projevu, 

ale hlavně o obsah.
Tímto krátkým komentářem 

k  prezidentské volbě chci jen 
naznačit, že politika je trochu 
složitější a  ne vždy má pravdu 
ten, kdo jen tu svoji pravdu na- 
hlas a všemi kanály hlásá. O pravdě 
je třeba diskutovat porovnáváním 
různých úhlů pohledu a  bez 
vzájemné nenávisti ji takto v  této 
diskusi společně hledat.

 v-ch
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historie zapsaná do krajiny 

tajemný VodoChodský sloupek 

V  naší krajině se zachovala řada 
stop po lidské činnosti, která se 
odehrála v  minulosti a  o  které 
se zachovaly písemné záznamy 
nebo alespoň vzpomínky přímých 
účastníků, předávané z  pokolení 
do pokolení. Patří mezi ně třeba 
starý opuštěný lom v  Sedlině 
blízko Vltavy, kde byl těžen kámen, 
používaný ke zpevnění vltavských 
břehů a  stavbě jezu při regulaci 
a  splavnění této řeky na přelomu 
19. a 20. století. Pole u silnice mezi 
Zlončicemi a  Chvatěruby nese 
neklamné známky někdejší těžby 
písku. Odtud se vozil písek také 
na stavbu máslovického vodovodu 

v  roce 1935. Ve Vodochodech jen 
zbytek hráze upomíná ne někdejší 
rybník u  Burdova mlýna a  tak 
bychom mohli pokračovat dál. Je tu 
však jedno místo, svědčící o někdejší 
lidské činnosti, jejíž účel je dodnes 
hádankou. Je to kamenný sloupek 
nad silnicí z Máslovic do Vodochod 
na okraji vodochodské obce v místě, 
kde ze silnice odbočuje ulice Nad 
Školou. Stojí nad silnicí na malém 
trojúhelníkovém pozemku dnes 
hustě porostlém křovím, takže 
v létě, kdy je křoví olistěné, si ho ze 
silnice ani nevšimnete. Původně tam 
křoví nebylo, byl tam jen travnatý 
pažit, kterému vévodil vysoký jilm 

vaz. A tam ten sloupek od pradávna 
stojí. Je čtverhranný, asi jeden metr 
vysoký, nahoře rozšířený a  bez 
ozdob a  nápisů. Kdo ho postavil 
a  za jakým účelem, to nikdo neví 
a také žádný doklad o tom se zatím 
neobjevil. Nevěděl o  něm nic ani 
někdejší vodochodský starosta 
a  vesnický písmák Antonín Kříž, 
který býval vodochodskou živou 
kronikou. Podle jeho vyprávění 
o  něm nic nevěděl ani jeho otec, 
který byl starostou v  letech 1890 

- 1894 a  v  době jeho dětství tu již 
sloupek stál. Je tedy pořádně starý 
a  stále zahalený tajemstvím kdo, 
kdy a proč ho tam postavil.   v-ch

Nebojte, nejedná se o  žádnou necudnost. To jen 
skupina nadšenců a  ochránců přírody rozšiřuje svůj 
unikátní projekt o  Máslovice. Komunita, která si říká 
Pražská pastvina, v  loňském roce založila pastvu ovcí 
a koz na cenných přírodních lokalitách jako je Radotínské 
údolí nebo Cikánka. Zachraňují tímto způsobem vzácná 
stepní společenstva s  ohroženými rostlinami a  ještě 
ohroženějšími druhy motýlů. Na těchto místech pastva 
probíhala od nepaměti, ať už v době ledové, kdy tu byla 
stáda praturů, nebo později stáda ovcí, koz a krav, která 
si přivedl člověk. Lidé však za posledních sto let opustili 
tradiční hospodaření, a z mateřídouškových stráněk se 
stala nepřehledná „trnkoviště“.

U zrodu Pražské pastviny stálo pár nadšenců, dnes je 
otevřenou komunitou, která zve kohokoli, kdo touží být 
v přírodě se zvířaty, chovat ovce či kozy, dojit vlastní 
mléko, kdo by chtěl své tělo cvičit jinde než v upocené 
posilovně. Lidi, kteří mají chuť pečovat o  přírodní 
dědictví i se podílet na vzniku čistých produktů, které 
neputovaly tisíce kilometrů kamionem.

Máslovická stráň se má stát dalším unikátním místem, 
kde budou ovce a kozy svými kopýtky, žaludky i trusem 
doslova zachraňovat ubývající skalní stepi před jejich 
přeměnou na jednu velkou křovinatou džungli. Pastva 
se připravuje na části pozemku, který leží pod statkem 
a fotbalovým hřištěm. Nikdo se nemusí obávat omezení 
pohybu, kupodivu i  (přiměřený) sešlap lidí přírodě 
pomáhá.

Co nás čeká, aby se vize stala skutečností? Prvně 
bude třeba alespoň částečně vyčistit plochy od náletů 
dřevin. Musíme zbudovat stabilnější ohradu pro 
základní manipulaci se stádem, kterou pak už bude 
podle potřeby doplňovat systém mobilních elektrických 
ohradníků. Předjarní období je ideální doba na čistění 
budoucích pastvin od náletových dřevin, které se místy 
proměnily v  neprostupnou křovinatou buš, takže se 
nebojte zvuku motorové pily a  kácení, neděje se nic 
špatného zdejší přírodě, naopak. Už jen sehnat menší 
finanční prostředky na nezbytný materiál a  několik 
ochotných párů rukou, a můžeme pastvu rozjet.

Ochránci přírody tímto zvou k zapojení do projektu 
všechny milovníky přírody a  zvířat. I  ti, kteří nemají 
ambice stát se přímo pastýři, a přesto by rádi pomohli 
zachránit zdejší unikátní přírodu, si zde najdou své 
místo. A dokonce i  ti, kteří nemohou nebo se nechtějí 
do projektu přímo zapojovat, si budou moci zvíře 
adoptovat.

Pro zapojení do vznikající komunity v  Máslovicích 
kontaktujte Katku Vojtíškovou (katule.v@seznam.
cz, tel: 602236671) nebo pište Štefanovi Bertnathovi 
na stefan.bernath@seznam.cz. Nábor pomocníků, 
kamarádů a pasáčků Pražské pastviny probíhá také přes 
webové stránky a sociální sítě – www.PrazskaPastvina.
cz nebo facebook.com/prazskapastvina.

 Za komunitu Pražská pastvina Vojtěch Koštíř

kozy Ven – už i na másloViCké stráni 
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eia „Goodman“ a „daimler“ Ve fázi Veřejného
projednání, obCe Chtějí spojit síly

Je pochopitelné a  žádoucí, aby stát podporoval pozitivní 
vývoj české ekonomiky, ale nesmí přitom překračovat hranice 
únosnosti pro místní rozvoj. Z českého venkova, kam se lidé 
uchylují před hlukem a hektickým životem velkoměst, aby tu 
v  klidu vychovávali děti, se stává odkladiště a  skladiště pro 
zásobování velkoměst a velkých firem. Megalomanské projekty 
na okrese Praha-východ neúnosně zatěžují život v  okolních 
lokalitách. Je nepochopitelné, že dopad na přírodu a  životní 
prostředí pro lidi je pravděpodobně až na posledním místě při 
hodnocení vlivu takových staveb.

V našem blízkém okolí, doslova v dosahu několika kilometrů, 
je plánovaný zcela neúnosný stavební a dopravní rozvoj. Mám 
na mysli stavby v okolí D8 a  silnice 608 (staré teplické), ja-
ko je plánovaná mega hala Goodman Zdiby Logistics Centre, 
Letiště Vodochody, Objekt D 8.7 (Mercedes Benz After- Sales 
Logistics Center) u Úžic a další. Tyto projekty zlikvidují ob-
rovské množství orné půdy, zatíží oblast hlukem, ovlivní 
kvalitu spodní vody a celkově sníží kvalitu života v okolí. Už 
nyní je například dopravní situace na D8 a na silnici 608 kri- 
tická. Několikakilometrové kolony stojících vozidel v  do-
pravní špičce, produkující neskutečné množství škodlivin, jsou 
na denním pořádku, nemluvě o tom, že je prakticky nemožné 
komunikaci bezpečně přecházet. A  to vše v  blízkosti území 

zastavěného rodinnými domy, školami a školkami. Argumenty 
o získání velkého počtu pracovních míst a ekonomického roz- 
voje jsou nejčastěji prezentované přednosti těchto projektů. 
Ale potřebuje náš region opravdu takovýto to rozvoj? Již nyní 
je možné tyto přepoklady posoudit např. podle jiných již rea- 
lizovaných projektů. Místní občané většinou zde praktické 
pracovní uplatnění nenašli a firma proto zajišťuje pracovníky 
z  půlky republiky. Domnívám se, že ekonomický rozvoj, 
prováděný na úkor zdraví obyvatel, není žádoucí. Už teď děti 
stále častěji trpí opakovanými respiračními potížemi, přibývá 
astmatiků. Kam až chtějí lobbisté zajít, to je otázka, kterou 
si kladou naši občané, kdykoli se rozhlédnou po okolí nebo 
vyrazí s dětmi na procházku. Proč je pro zastupitele a občany 
malých obcí tak obtížné ochránit své katastrální území, proti 
těmto - z  našeho pohledu  – nesmyslným projektům? To je 
velká neznámá. Při důsledném místním šetření musí přece 
každý rozumný úředník a instituce zodpovědné za povolování 
takových to stavebních projektů dojít k  závěru, že se určité 
oblasti už dostaly za hranici stavební a dopravní zatížitelnosti. 
A proto se nelze divit sílícímu odporu a nespokojenosti občanů. 
Mají pocit, že jim nikdo nenaslouchá, a tak narůstá jejich strach 
o zdraví, o děti, o domov, na který pracně šetřili, aby si splnili 
svůj sen o klidném venkovském bydlení.  Stanislav Koranda

je nutné, aby se z VenkoVa stalo skladiště Velkoměst 
a VelkýCh korporaCí?

Krajský úřad Středočeského kraje posuzuje vliv na životní 
prostředí (EIA) dvou záměrů, které mohou náš život do 
budoucna ovlivnit  – vybudování velkých logistických center 
v blízkosti dálničních sjezdů na D8.

„Daimler“ je zkratka pro těžko představitelně obří komplex 
plánovaný developerem CTP v  průmyslové zóně Kozomín-
Úžice, které má vévodit více než 20 hektarová hala sloužící 
jako poprodejní centrální sklad – světový uzel pro Mercedes 
Benz. Vedle skladu zboží mají být součástí i strategické zásoby 
náhradních dílů po doběhu série apod.

Logistické centrum „Goodman Zdiby“ mají tvořit dvě 
hlavní haly o výměře 7,5 ha projektované na dohled od obytné 
zástavby a již od 50. let státem chráněných památek – kostela 
Povýšení svatého kříže a  zámku. Investor bude prostory 
pronajímat na sklady a lehkou výrobu – nájemci nejsou známí.

Na přelomu roku se obě řízení dostala do podobné 
fáze. V  první polovině prosince krajský úřad zveřejnil 
obě dokumentace (u  Goodmanu již přepracované) a  určil 
jako konečný termín pro zasílání námitek a  připomínek 
k dokumentacím u obou řízení datum 11. ledna. Od tohoto dne 

se ale trajektorie řízení opět vzdálila.
Vánoční svátky trávila spousta lidí studiem dokumentací 

a  přípravou odborně podložených připomínek či námitek 
tak, aby mohly být včas doručeny úřadu k  posouzení. Rada 
Středočeského kraje 8. ledna přijala k oběma záměrům odlišná 
usnesení – s dokumentací k Daimleru byla spokojena a neměla 
žádných připomínek, u  Goodmanu Zdiby nesouhlasila s  již 
přepracovanou dokumentací, protože dostatečně nereagovala 
na předchozí výtky.

Rychlost posuzování se u  záměrů liší. Proces posuzování 
vlivu k  záměru Daimler tak běží „jako po másle“. Veřejné 
projednání se konalo v  úžické hospodě 17.  ledna, ačkoli 
ke zveřejnění záměru došlo teprve v  loňském srpnu. Již po 
necelých 5 měsících se ocitáme téměř na konci řízení, před 
rozhodnutím správního úřadu.

U Godmanu Zdiby je situace komplikovanější. Řízení trvá 
od dubna 2016 a úřad veřejné projednání původně ohlášené 
na konec ledna na poslední chvíli překvapivě zrušil. Jedním 
z  důvodů bylo doporučení zpracovatele posudku na vrácení 
doplněné a  přepracované dokumentace k  opětovnému 



přepracování. Dokumentace opět neobstála!
Oba investoři musí reagovat na výtky týkající se hlavně 

dopravní zátěže a hluku. Obě přinesou denní nárůst o několik 
tisíc aut, včetně nákladních. Investor Goodman vědomý si 
kritické dopravní situace u Zdib se nyní holedbá na billboar-
du i v médiích tím, že přináší řešení nahrazením přetíženého 
kruhového objezdu vysokokapacitní křižovatkou se světelnou 
signalizací. Investoři navíc tvrdí, že právě jejich záměr přispěje 
přece „jen“ několika procenty k nárůstu dopravy – je to možné, 
ovšem nových a nových zdrojů dopravy každým rokem přibývá. 
Valná většina obdobných staveb neprochází takto tvrdým posu-
zováním, jejich rozsah je menší, ovšem je jich spousta, a konec 

tohoto „developmentu“ na původně orné půdě v nedohlednu. 
S  mezinárodním letištěm by se zdejší původně zemědělský 
charakter už nadobro změnil na měsíční krajinu logistických 
center, vozů a komunikací.

Zemědělskou půdu a krajinu v lukrativních oblastech v blíz-
kosti velkých měst a dálnic už tu bohužel nechrání prakticky 
skoro nikdo a málokdo si uvědomuje neblahé důsledky do bu-
doucnosti. Neplatí to úplně, starostové několika obcí se rozhodli 
spojit podobně jako u letiště Vodochody a bojovat proti bujení 
komerčních objektů u D8 od Zdib po Novou Ves. Není možné 
nechat českou krajinu zaplavit auty a  skladovými halami, je 
třeba se proti tomu ozývat.  Kateřina Vojtíšková

eia „Goodman“ a „daimler“ Ve fázi Veřejného
projednání, obCe Chtějí spojit síly

Přiznejme si, že za megalomanské projekty, ničící naše životní prostředí mají část viny i sama zastupitelstva dotčených obcí 
v tom, že podceňují význam územních plánů obcí a benevolentně v nich vymezují plochu pro tak zvané průmyslové zóny, jakož 
i vlastníci pozemků, kteří pod vidinou lehce nabytých milionů svou půdu developerům lehkomyslně prodávají. To všechno potom 
snahu občanských iniciativ o nápravu velice ztěžuje.  v-ch
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redakční poznámka pod čarou k oběma předChozím článkům:

Jak asi víte, již delší dobu se věnujeme rekonstrukci veřejného 
osvětlení. Postupně jsme odstranili závady konstrukční 
i způsobené dlouhým provozem.

V  první etapě jsme nechali provést repas elektrického 
rozvaděče, který sám o  sobě byl již naprosto nevyhovující 
a  zdrojem častých problémů. Komponenty byly vyměněny 
a  některé i  nahrazeny kvalitnější variantou. Spínání takto 
značné zátěže snesou jen správně dimenzované komponenty.

V následující etapě jsme nechali rozdělit proudové zatížení 
veřejného osvětlení na všechny tři fáze. Lidově řečeno, máme 
třífázový elektroměr, ale původně jsme využívali jen fáze dvě 
a  to z  důvodu jen dvou světelných okruhů, které mělo naše 
veřejné osvětlení. Z technického hlediska byla tedy jedna fáze 
či okruh značně přetížen. Proto došlo k rozdělení na tři okruhy 
a tím je zaručeno využití celého třífázového přívodu pro veřejné 
osvětlení. V další etapě ještě doporučuji (a doufám, že se nám 
to podaří), rozdělení severního okruhu, který je největší a tím 
i  proudově neúnosně namáhán. Podstata spočívá v  oddělení 
částí severního okruhu (jedná se o ulice Dolánecká, Pražská) 
a napojení na okruh západní. Tím zaručíme rovnoměrnějšího 
zatížení rozvodů. Tato úprava bude technicky nejnáročnější, 
protože předpokládá přeložku části nadzemního vedení v délce 
asi 50 m a stavbu jednoho nového sloupu.

Nedílnou součástí bezproblémového fungování veřejného 
osvětlení je i zajištění vhodného odstupu našeho nadzemního 
drátového vedení od okolních překážek. Proto jsme se 
v minulých měsících věnovali opravě vedení a ořezání větví 
stromů a  porostů, které zasahovaly do vedení či ho jinak 
ohrožovaly. Nejvíce komplikované ulice v  tomto směru 
jsou Severní a  Šálecká. I  přes veškerá tato opatření je stále 

poukazováno na časté výpadky veřejného osvětlení. Je to 
i pravděpodobně způsobeno stářím většiny osvětlovacích těles 
a  připojovací kabeláže těchto historických světel k  naší síti 
veřejného osvětlení. Nezbývá tedy nic jiného než tyto již zcela 
nevyhovující tělesa vyměnit.

V  úvahu přicházejí nejen svítidla typu LED, u  kterých se 
zdůrazňuje menší energetická náročnost a  větší světelný tok, 
ale záporem jsou vyšší pořizovací náklady, komplikovanější 
dlouhodobý servis a není zaručena dlouhá životnost ani kvalita. 
V  minulosti se stará nefunkční svítidla u  nás nahrazovala 
svítidly značky Modus, k vidění např. v ulici Souběžná, které 
mají sice mírně vyšší energetické nároky, ale nižší pořizovací 
náklady a hlavně lety prověřenou životnost a stále se vyrábějí. 
Proto se samo nabízí řešení pokračovat v této výměně a docílit 
celkového sjednocení, což je z  důvodu zjednodušení údržby 
a  servisu zásadní. Celkem máme u  nás dnes instalováno 
již 22 těchto bezproblémových svítidel a  zbývajících 35 je 
nevyhovujícího staršího typu. V  našem letošním rozpočtu se 
s další etapou rekonstrukce počítá a při zvolení této varianty by 
investice neměla přesáhnout hranici 75 tisíc korun. S. Koranda

rekonstrukCe obeCního osVětlení 

V únoru přibyly knihy pro nejmenší čtenáře, např. Ko-
courek Matýsek, pro trochu starší děti Zpověď Jonatána 
Papírníka (jedna z deseti nejúspěšnějších knih v roce 2015), 
pro dospělé česká detektivka Poslední zastávka Peklo, 
světový bestseller Stín větru nebo román Odsouzené město. 
S knížkou Vzpomínkomat se mnozí dospělí vrátí do svého 
dětství. V. Sýkorová

zpráVy z knihoVny
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sportoVní den – 16. 6. 2018
Tak si tak jednoho dne říkáme, kolik máme volného času – do práce nechodíme, děti odrostlé, navařeno, naklizeno, zah-

rady v perfektním stavu, doma vše hotovo, na dovolenou se nám nechce…tak co budeme dělat?  Chtělo by to nějakou 
výzvu, něco, čím bychom udělaly radost sobě, ale hlavně ostatním…nemusíme dlouho přemýšlet a je jasno – pokusíme 
se obnovit Sportovní den. To byla akce, při které se vždy sešla skoro celá vesnice, byla sranda, tancovalo se, povídalo se 
a každý se rád zastavil na hřišti. Prostě je to akce, která tady podle nás chybí a kterou jsme měly rády. Takže jsme si sedly 
nad kus papíru s tužkou v ruce a zkusily dát dohromady hrubý náčrt dne, co je potřeba zajistit, připravit, zařídit, obvolat 
atd…no, zjistily jsme, že toho není málo…ale co, času máme obě na rozdávání, to zvládneme v  pohodě . A  tak se 
pokoušíme dát jednotlivé dílky stavebnice dohromady, aby vše klaplo. Takže tímto všechny zveme 16. 6. 2018 na hřiště, na 
Sportovní den. Neberte si v tomto termínu dovolenou, pořiďte repre kraťasy a kecky a sejdeme se na hřišti. Přesný program 
bude zveřejněn v dalším čísle zpravodaje. Zatím se můžete těšit, že od 16 hodin zahraje k tanci i poslechu p. Kačányi a od 
20 hodin se postará o diskotéku p. Hudeček.

Těšíme se na Vás, pokud máte nějaké nápady, rady, doporučení…sem s nimi.
 H. Švitorková a L. Chadimová (v této chvíli celý realizační tým, který se určitě s blížícím se termínem akce rozroste)
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ÚstaVní soud obCím neVyhoVěl
Ústavní soud zamítl ústavní stížnost obcí ve věci před-

chozích rozhodnutí soudů o  platnosti sporného posudku 
o vlivu zamýšleného rozšíření letiště Vodochody na život-
ní prostředí (dokumentace EIA) z toho důvodu, že zásadně 
není oprávněn až na vzácné výjimky, pod které tato stíž-
nost nespadá, zasahovat do rozhodovací pravomoci soudů, 
neboť není vrcholem soudní soustavy.

obCe kontra Úřad pro CiVilní 
leteCtVí

Úřad pro civilní letectví zahájil 15. 1. 2018 stavební ří-
zení k záměru výstavby retenční kanalizace závodu Aero 
Vodochody Aerospace a.s. na pozemcích v  katastru obcí 
Zlončice, Máslovice a Vodochody s možností toto rozhod-
nutí během deseti dnů připomínkovat. Ve stanoveném ter-
mínu podaly své námitky obce Zlončice a Máslovice. Ve 
svém podání namítají obě obce, že Úřad civilního letectví 
není oprávněn vést stavební řízení, protože se nejedná o le-
teckou stavbu podle zákona o civilním letectví ale o vodní 
dílo podle zákona o vodovodech a kanalizacích a že tedy 
vést stavební řízení patří místně příslušnému vodohospo-
dářskému stavebnímu úřadu, kterým je v  tomto případě 
Městský úřad Brandýs n.L.- St.oleslav. Není také splněna 
podmínka územního rozhodnutí, které o této stavbě vydal 
MÚ Klecany, že další stupně projektové přípravy budou 
projednány právě na MÚ v Brandýse. Dále se upozorňuje 
na základě odborných posudků na nedostatečnou kapaci-
tu kanalizace, její sporné technické řešení a na ohrožení 
zdrojů podzemní vody. V závěru obě obce nesouhlasí s po-
volením stavebního řízení a žádají Úřad civilního letectví 

o postoupení celé záležitosti věcně příslušnému stavební-
mu úřadu při MÚ Brandýs n. L. nebo aby žádost o povole-
ní stavebního řízení byla prostě zamítnuta a dokumentace 
vrácena žadateli k přepracování.

 

spor o letiště VodoChody míří 
do štrasburku
Obce a  občanské spolky sdružené v  iniciativě Stop 
letišti Vodochody se domáhaly účasti na soudním řízení, 
vyvolaném investorem ve věci dvojího rozhodnutí 
ministerstva životního prostředí o platnosti dokumentace 
EIA. Chtěly tím dosáhnout věcného projednání svých 
konkrétních připomínek či námitek, uplatněných v procesu 
EIA. Městský soud v Praze a Nejvyšší správní soud však 
obce z jednání vyloučily a tím se meritornímu projednání 
námitek vyhýbaly. Věcných a  fundovaných námitek 
shromáždily obce desítky. A právě jimi se soudy odmítly 
zabývat. Před tím však „nařídily“ MŽP k  EIA vydat 
souhlasné stanovisko poté, když se ministerstvo rozhodlo 
své dříve vydané rozhodnutí vzhledem k  závadám 
revidovat.

Proto obcím nyní nezbylo než se o své právo na spraved-
livý proces obrátit žalobou k Evropskému soudu pro lid-
ská práva ve Štrasburku. To učinily v první polovině února. 
I  když podání nemá odkladný účinek, zůstává právoplat-
nost rozhodnutí MŽP o posudku EIA na projekt meziná-
rodního letiště ve Vodochodech právně otevřenou otázkou.

Starostové těchto obcí tak plní zadání, které jim uložili 
v  referendech občané, když rozhodli o  odporu proti sou-
kromému projektu, který má konkurovat letišti Václava 
Havla v Praze a který by měl devastující dopad na jejich 
životní prostředí a majetek.   v-ch

Co noVého V záležitosti letiště VodoChody



V  sobotu 27.  ledna v  deset hodin bylo na návsi vše 
připraveno přivítat zájemce o  vynikající zabijačkové 
dobroty řezníka Šťastného. Přijelo i dost jiných stánkařů, 
dokonce i  velbloudi měli obveselovat návštěvníky. 
Bohužel, majitelé se zalekli dopoledního deště a  odjeli. 
Naštěstí poprchávání netrvalo tak dlouho a  neodradilo 
letos početné návštěvníky. Ti sledovali hlavně zabijačku 
a  nakupovali zabijačkové pochoutky. Po zabijačce byla 
vyhlášena nová soutěž v plnění jitrnic. Vzhledem k počasí 
nebylo možné plnit jitrnice doopravdy, takže soutěžící 
měli za úkol co nejrychleji naplnit a  uvázat jitrnici 
z punčochy. Nejrychleji to zvládla návštěvnice z Předboje. 
Naše barvy hájil Kryštof Sýkora. Po té následovala již 
tradiční disciplína  – pojídání jitrnic na čas. Po loňské 
přestávce k nám opět zavítal přeborník v oboru pojídání 
čehokoliv  – MaxiJedlík (pan Jaroslav Němec z  Bystré 
u  Poličky). Za tři minuty spořádal čtyři velké jitrnice. 
Opět neměl konkurenci. Zasoutěžili si i psi. Zúčastnili se 
tři (jako v loňském roce). Dva byli opravdu malincí, tak 
dostali každý půlku jitrnice. Třetí pes většího vzrůstu  – 
Bax z  Máslovic z  ulice Šálecké - dostal jednu velkou 
a „zblajzl“ ji ve vteřině.

Poděkování patří všem pomocníkům na návsi při 
přípravách a  zabijačce (Pepovi Merfajtovi, Standovi 

Korandovi, Jiřímu Řezáčovi, Františku Bočanovi, Petrovi 
Hermanovi, Andree Zoulové, Lídě Szöllösové), prodeji 
teplých jídel (Petra Horváthová a Martin Sýkora) a nápojů 
(Martina Kovacsová, její muž Jirka, Iva Buková a Pavel 
Šertler). Velký dík patří i  všem, kteří přišli v  maskách. 
Škoda, že masek není více, aby byl průvod ještě 
pestřejší. Výbornou náladu zajišťovaly krásné a  šikovné 
roztleskávačky v  podání Evy Hořánkové, Petry, Elišky 
a Rádi Šaňkových, Yvety Špačkové a Romany a Terezky 
Zajíčkových doprovázené dvěma fotbalisty (Marek 
Špaček a Ondra Zajíček). U každého domu, kde se zastavil 
průvod, předvedly své číslo s vtipnou říkankou. Tradiční 
poděkování patří rodinám, které nás podarovaly dobrotami 
a  s  maskami si i  zatančily. Velký dík patří muzikantům 
z  Bořanovic, kteří nás každý rok ochotně doprovázejí. 
Od projíždějících aut jsme vybírali peníze “miminku na 
kašičku“ či na „záchranu tučňáků“. Opět se ukázalo, jak 
někteří nemají žádný smysl pro humor a  jsou až hrubí, 
ale naštěstí projížděli i  milí a  štědří (z  máslovických 
např. paní Bohdana Zoulová  – děkujeme!). V  hospůdce 
děti tradičně dostaly všechny laskominy a večer jsme si 
zazpívali s Máslovickými drnkačkami.

 V. Sýkorová

masopust

Čas neúprosně letí a  stavba naší nové hospody dále 
pokračuje zatím bez výraznějších problémů. Počasí je pro 
stavbu víc než milosrdné a  po vánoční pauze a  dovolené 
některých řemeslníků, pokračují práce na interiérech. 
Štukují se omítky, zatepluje se krov sálu, zhotovuje se nový 
strop v zázemí sálu (ten starý zničil červotoč), připravuje se 
dřevěný obkladový materiál pro sál, pokračuje se v montáži 
elektroinstalace a  vzduchotechnické části odsávání par 
z kuchyně, WC. Společně s architekty jsme rozhodli o typu 
a  barevnosti dřevěné podlahy a  dřevěných obkladových 
materiálů. Sice píši společně, ale největší podíl hlasů mají 
právě architekti, kteří vidí dané dílo ve větších souvislostech, 
které nám ostatním mohou unikat. Týká se to právě 
i  uvedené podlahy, která je dřevená  – dubová. Z  našeho 

pohledu se nám může zdát kombinace dřevo a  hospoda 
nevhodná. Na druhé straně je ale pravda, že opravujeme 
vesnickou hospodu a přiznejme si, že v dřívějších dobách 
se tento materiál používal naprosto běžně. Přínosem bude 
zajisté v  sále například při cvičení či jiných pohybových 
aktivitách, které se provozují v lehké obuvi či naboso. Pak 
jistě takový povrch oceníte. Do výroby putuje hlavní vnitřní 
dominanta stavby, centrální čtvercový dveřní systém, který 
odděluje sál, hospodu a chodby. Připravuje se také finální 
rozhodnutí o zpracování okolních povrchů před vchodem do 
hospody. Pokud i nadále nám bude počasí i v dalších týdnech 
nakloněno, můžeme věřit i  ústnímu vyjádření hlavního 
stavbyvedoucího, že by měl být časový harmonogram 
stavby rozhodně dodržen.  Stanislav Koranda

Chcete si vyzkoušet práci v keramické dílně? Přijďte ve středu 14. 3. v 17 hodin do mateřské školy. Pokud vás tvoření 
zaujme, domluvíme si pro ně pravidelné termíny – duben až červen 2018. Cena za zkušební hodinu 60 Kč.

 Míla Švarcová

noVá hospoda

keramika pro dospělé a školní děti
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31. ročník turistického pochodu

Máslovická
šlápota

aneb Šlapeme do Máslovic stloukat máslo

sobota 14. dubna 2018
t r a s y :

22 km: Praha–Máslovice, start pod Libeňským zámečkem (8–9 h)
12 km: Líbeznice – Máslovice, start u obecního úřadu (9,30–10 h)
16 km: Kralupy n. Vlt. – Máslovice, start před vlakovým nádražím (9–10 h)
10 km: Klecany – Máslovice, start v Klecanech na náměstí (9,30–10 h)
9 km: Kralupy n. Vlt. – Máslovice, start před vlakovým nádražím (9–10 h)
8 km: Odolena Voda – Máslovice, start před ZK Aero (9,30–10 h)
6 km: Řež – Máslovice, start u lávky (9,30–10 h)
3 a 5 km: okolí Máslovic, start u pokladen (10–12 h)
Popis tras na jednotlivých startech. Startovné a odměny v cíli.

p r o G r a M  N a  N áv s i :
11–15 hodin:.stloukání másla.zdobení perníčků.tvořivé dílny.soutěže.stánky s občerstvením a řemeslnými výrobky.hudební country skupina Máslovické drnkačky (11–13 h).divadlo pro děti (13 h).hudební vystoupení (14–16 h)

 

V muzeu kromě stálé expozice o výrobě másla i nová výstava Ptáci na vodě a u vody.
Jednotné vstupné do muzea 10 Kč.

Zlevněné jednotné startovné/vstupné pro máslovické občany: 30 Kč. Vstupenky je nutné zakoupit 
předem na obecním úřadě.
Uvítáme i pomoc ve formě přípravy a úklidu návsi, zabezpečení dozoru u parkování na hřišti, obsa-
zení stánků. Zájemci, hlaste se, prosím, na obecním úřadě nebo přímo starostce či místostarostovi.



9

u posezení s písničkou se uskuteční v so-
botu 17. března od 16 hodin v místní hospůdce. Přijďte si pop-
ovídat a společně zazpívat písničky, které máte rádi. Hudební 
doprovod zajištěn.

u  konkurs na ředitelku mateřské 
školy máslovice vyhlašuje dle zákona o  obcích 
a školského zákona starostka obce. Text vyhlášení je vyvěšen 
na úřední desce i na webových stránkách obce. Je rozeslán i do 
okolních obcí k vyvěšení. Písemné přihlášky s požadovanými 
doklady se přijímají nejpozději do 20.  3. buď osobně na 
obecním úřadě v úředních hodinách nebo doporučeně poštou 
(rozhodující je datum podacího razítka).

u problém se špatným odtékáním odpadních vod 
z obecního úřadu do žumpy, vyřešili a opravu provedli páni 
Josef Poslušný a Jiří Řezáč, za což jim patří poděkování.

u Úklid naší obce a jejího okolí 
vyhlašuje obecní úřad na sobotu 17. března od 10 hodin (sraz 
na návsi). Zveme všechny, komu záleží na tom, aby i  okolí 
obce bylo bez odpadků, k účasti. Obecní úřad zajistí pytle a ru-
kavice. Nářadí (např. hrábě, lopatu, kolečko apod.) si vezměte, 
prosím, vlastní.

u svoz nebezpečného odpadu se 
uskuteční v sobotu 21. dubna. Přesná hodina bude uvedena 
na letáčku na obou nástěnkách v obci a na webových stránkách 
obce.

u svoz velkoobjemového odpadu se 
uskuteční od čtvrtka 19. do neděle 22. dubna. Upozorňuji, že 
do velkoobjemového odpadu NEPATŘÍ stavební suť, bioodpad 
a nebezpečný odpad.

u Výběrové řízení na nájemce nové 
hospody bude vypsáno v  březnu po odsouhlasení 
zastupitelstvem obce na veřejné schůzi.

u uhynulou kozu domácí, navíc březí, 
našli pracovníci vodáren pohozenou mezi transformátorem 
a bývalou vodárnou v údolí Máslovického potoka. Starostka se 
musela postarat o její odvoz do kafilérie. Majitele kozy, bohužel, 
neznáme, ale za takovéto jednání by zasloužil citelnou pokutu.

u Výběrové řízení na zhotovitele 
projektové dokumentace na kanalizaci pro územní řízení 
bude vypsáno až po té, co zjistíme závazné stanovisko Lesů 
ČR na případné umístění ČOV v bývalém lomu (dle našeho 
územního plánu) a zároveň závazný souhlas Obce Vodochody 
s případným připojením na stávající ČOV ve Vodochodech při 
jejím nutném rozšíření kapacity.

u jméno nové hospody
Máte nápad, jak by se naše staronová hospoda měla 

jmenovat? Tak si ho nenechávejte pro sebe, ale sdělte ho 
jakýmkoliv způsobem obecnímu úřadu. Pokud svůj nápad 
krátce zdůvodníte, tím lépe, ale není to podmínkou.

Zprávy obecního úřadu

Po jedenácti letech se bude konat v naší obci a  jsme tedy 
hlavním organizátorem a garantem akce.

Dopolední program bude tradičně ve znamení sportu 
a uskuteční se na obou hřištích a přilehlém okolí. Fotbalisté 
z obcí sdružených ve svazku se utkají v malé kopané, děti ve 
vybíjené, muži i  ženy v nohejbale. Dalším sportem pro více 
věkových kategorií bude běh. K  těmto tradičním sportům 
přidáme turnaj v  ping-pongu a  nakonec petang, který je 
nenáročný a vhodný pro všechny.

Od jedné hodiny budou mít děti na zahradě v mateřské škole 
„malý dětský den“ v podobě soutěží, kvízů a hezkých odměn. 
Pokud bude pěkné počasí, dočkají se na hřišti po skončení 
soutěží i hasičské pěny. Na návsi budou kromě občerstvovacích 
stánků i atrakce pro děti a tvořivé dílny, např. drátovací nebo 
keramická. Ze soutěží bychom rádi uskutečnili soutěž o  Si-
láka Dolního Povltaví v páce a soutěž pro hospodyňky o Zla-

tou vařečku. K dobré pohodě bude hrát příjemná hudba až do 
nočních hodin. Na programu a organizaci celého dne začínáme 
intenzivně pracovat, předpokládáme, že konečnou verzi 
budeme moci představit v  dubnovém čísle zpravodaje. Uví-
táme jakoukoliv iniciativu a pomocnou ruku, protože tato akce 
bude velmi náročná po všech stránkách. Děkujeme již nyní za 
ochotu pomoci Hance Švitorkové, Lence Chadimové (orga-
nizace programu pro děti), Ivě Bukové a Jirkovi Levému (tur-
naj v nohejbale), „mažoretkám“ z letošního Masopustu (turnaj 
ve vybíjené), Milušce Švarcové (drátovací dílna). S fotbalovým 
turnajem vypomůže zkušený Jan Srb, který organizuje tradiční 
turnaj ve Veltěži. Hledáme další dobrovolníky k  zajištění pe- 
tangu, běhu, ping-pongu, „Zlaté vařečky“ i „Siláka“. Doufejme, 
že se nám všem podaří zorganizovat tento den tak, abychom 
si ho všichni příjemně užili společně se „sousedy“ z okolních 
obcí.  V. Sýkorová

den sVazku obCí dolní poVltaVí V másloViCíCh 
V sobotu 26. kVětna
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Na vědomost se dává…
Vydává Obec Máslovice, rediguje Ing. Vladimír Cha-

lupný, titulní list kreslil Michal Morovian. Registrováno na 
Ministerstvu kultury ČR pod číslem MK ČR E 12702. Vychází 
šestkrát do roka. Uzávěrka tohoto čísla 17. 2. 2018. Sazba 
Daniela Kramerová. Uveřejněné příspěvky nevyjadřují vždy 
názor obecního úřadu.

Pište do zpravodaje!
Pište o všem, co se v obci nebo jednotlivých organizacích 

děje, co se vám líbí nebo nelíbí, co byste navrhovali nebo 
s čím nesouhlasíte a nebo napište, co byste chtěli vědět, o čem 
by se mělo také psát. Uzávěrka příštího čísla je 17. 4 . 2018. 
Příspěvky můžete předávat do schránky obecního úřadu nebo 
p. Chalupnému či posílat mailem na adresu: ou@maslovice.cz.

Za měsíce leden a únor dodatečně blahopřejeme především čerstvému padesátníkovi 

panu Richardu Vlčkovi (14. 1.) a čerstvé padesátnici paní Marii Kamenické (10. 2.) 

a dále pak paní Jiřině Peňázové (16. 1.), která se ve svých pětašedesáti letech stále hbitě ohání na návsi 

koštětem a lopatou, aby naše obec byla hezká. 

Seznam jubilantů uzavírá 9. 2. paní Libuše Vejříková, která ve svých pětasedmdesátinách také neztrácí 

životní elán a aktivní přístup k životu. Všem těmto jubilantům přejeme, aby jim stále zdraví dobře sloužilo 

a aby jim nic nerušilo klidnou životní pohodu.

se stala již tradiční akcí, protože letos proběhne v knihovnách, ve 
školách, domovech dětí a na dalších místech po celé republice už 
poosmnácté, a to v pátek 23. března. Nápad, jak tímto originálním 
způsobem, odpovídajícím zájmu dětí o nevšední zážitky, podporo-
vat u nich zájem o četbu, vznikl v Klubu dětských knihoven Svazu 
knihovníků a informačních pracovníků ČR a ujal se nejen u nás, ale 
i v sousedních zemích (Slovensko, Polsko, Slovinsko). Noc s Ander-
senem pořádají i české krajanské spolky v Dánsku, Francii, Austrálii, 
Velké Británii i v USA. V mnoha knihovnách se bude číst pohádka 
Statečný cínový vojáček, protože od jeho napsání uplynulo již 180 
let. Ukázkami z krásné knížky Povídání o pejskovi a kočičce si děti 
připomenou 90. výročí jejího prvního vydání a starší děti možná za-
ujme kreslený seriál Rychlé šípy, který začal vycházet před 80 lety. 
Prostřednictvím knih stojí za to si připomenout sto let od vzniku sa-
mostatného Československa. Naše knihovna se připojila k této pěkné 
akci již před několika lety a tak i letos zveme děti ve věku od 5 do 13 
let, aby se účastnily společného přespání v naší knihovně. Před usnu-
tím je čekají hry, kvízy, malé tvoření a hlavně hodně čtení. S sebou 
karimatku nebo nafukovací matraci, spacák, polštářek a kartáček na 
zuby. Sraz v knihovně je v 18,30 hodin.
Prosíme rodiče, aby vyplnili a odevzdali předem přihlášku, kterou 
najdou na webových stránkách obce nebo na obecním úřadě.

„Celý svět je plný zázraků, na které jsme si však tak zvykli, že je nazý-
váme všedními věcmi.“ H. Ch. Andersen
 V. Sýkorová, A. Zoulová, M. Švarcová

u Společenská kronika u

KRalupy:
Filmy:
Čertoviny: so 24. 2. od 17 h
Padesát odstínů svobody: so 24. 2. od 20 h
Prezident Blaník: so 3., st. 7., so 30. 3. od 20 h
Pán prstenů – filmový maraton: so 17. 3. od 12 h
Divadlo, koncerty:
St  28. 2. Čarodějův učeň od 16.30 h
Po 12. 3. O statečném kováři Mikešovi od 16.30 h
Po 26. 3. Rande s duchem (Divadlo Příbram) od 19 h
Čt  12. 4. Válka Roseových (Divadlo Příbram) od 19 h
Další filmy a  akce naleznete na www.kasskralupy.cz, 
tel: 315 726 101
pokladna otevřena po – pá 15.30 – 20 h, so, ne 13.0 – 20 h

líbeznIce
K návštěvě nově otevřeného zrcadlového labyrintu, většího 
než známý labyrint v  Praze na Petříně, zve líbeznický 
kouzelník Pavel Kožíšek. Labyrint je otevřený každou sobotu 
a neděli a je v něm dovoleno fotografovat. Bližší informace 
na www.zrcadlovylabyrint.cz. Návštěvu labyrintu lze spojit 
s účastí na kouzelnickém představení.

Klecany
So 3. 3. Skautský ples od 19 h ve Zdibech v sokolovně

společenské, kulturní
a sportoVní akCe V okolí:

noC s andersenem


